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山羊是臺灣重要的家畜之一，排名國人食用肉第六名，近年來國內年產值約 10.9 億新台幣，

進口冷凍羊肉則為 23.1 億，顯示國內自產羊肉尚有擴展空間。如何提昇羊隻飼養生產效率、

培育適合本土化之山羊品種、安全飼糧及建立區域性品牌等，使國人能食用到本地新鮮、安

全及健康之羊肉，為近年來努力完成之目標。爰此，畜試所花蓮種畜繁殖場將「臺灣黑山羊

花蓮品系」及其雜交選育品種「吉安山羊」，推廣至民間飼養，希望能以其具本土化特色之

羊肉產品品牌區隔進口羊肉，增加產業競爭力及羊農之收益。 
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The goat is one of the major livestock in Taiwan and the product of mutton places 6thof 
consumption of meat. For the past few years, the value of the local goat products and the import of 
the frozen mutton were 1.09 and 2.31 billion NT$, respectively. It was considered that the fresh 
goat meat has a strong potential demand in Taiwan. Improving on the production efficiency, breed 
selection, safety food source and brand recognition are the objectives to pursue in these days. 
Therefore the Taiwan native goat (TG-HL973) and Ji-An goat had been promoted to the farmer. 
Increase the competitive strength and farmer benefit by establishing the local distinctive brand of 
goat meat to differentiate from the import product. 
 
Key Words: Goat, Breeding, Gene 

~5~




